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ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie školstva a kultúry  

Mestského zastupiteľstva v Komárne zo dňa 30. januára 2024 
 
Prítomní: 
- členovia: Mgr. Szénássy Tímea, Mgr. Kopják Angelika, Mgr. Szabó Csilla, Grassl Ferdinand, 

PaedDr. Héder Ágnes, Mgr. Laboda Róbert, Vörös Mária 
- ospravedlnene sa  nezúčastnil  zasadnutia: Ing. Vetter Ján, Mgr. Urbán Péter, PhD., 
- neospravedlnene sa nezúčastnil zasadnutia:  
- vedúci OŠSVKaŠ MsÚ: Mgr. Bajkai János 
- zapisovateľ: Mgr. Himpán Gabriel 
- hosť: Mgr. Gajdáč Ondrej – viceprimátor, PaedDr. Kováč Klaudia – riaditeľka ZŠ s VJM 

Eötvösa, PaedDr. Zuzana Langschadlová – riaditeľka ZŠ J.A. Komenského, Ing. Mgr. 
Zoltán Finta – riaditeľ ZŠ M.Jókaiho, Mgr. Slavomír Ďurčo – riaditeľ ZŠ pohraničnej, Mgr. 
Fördős Szilvia – zástupkyňa riaditeľky ZŠ s VJM práce, Mgr. Stanislav Jiríček – riaditeľ 
ZŠ rozmarínová, Mgr.art. Alexander Barkóci – riaditeľ ZUŠ 

 
Program:   A/ Otvorenie 

B/ Žiadosti a návrhy na úseku školstva  
C/ Žiadosti a návrhy na úseku kultúry 
D/ Rôzne 
D/ Záver 

 
 
A/ OTVORENIE 
 

Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie privítala všetkých členov komisie a 
ostatných prítomných. Konštatovala, že je prítomná nadpolovičná väčšina členov komisie, 
a komisia je uznášania schopná. Predsedníčka komisie dala hlasovať o schválení poradia 
programových bodov. 

Komisia jednoznačne odsúhlasila poradie. Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
  

 
 
 
 
 
B/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU ŠKOLSTVA 
 
TE-444/2024 
Návrh VZN mesta Komárno č. .../2024, ktorým sa určí výška dotácie na mzdy a prevádzku 
na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy a dieťa školského zariadenia 
na kalendárny rok 2024 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že výšku finančných prostriedkov 
pre jednotlivé školské zariadenia mesto každoročne určuje všeobecne záväzným nariadením. 
Konštatoval, že materiál úzko súvisí so schváleným Programovým rozpočtom mesta Komárno 
na rok 2024, nakoľko pri výpočte normatívu mesto vychádzalo zo schváleného Programového 
rozpočtu mesta Komárno na rok 2024 a z daného počtu detí a žiakov za školský rok 2023/24. 
Ďalej konštatoval, že navýšenie dotácií pre jednotlivé školské zariadenia zapríčinila navýšenie 
tarifných platov. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh VZN. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 



TE-445/2024 
Návrh rozpočtu škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno 
na roky 2024-2026 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že uvedený materiál obsahuje 
návrh rozpočtu základných škôl, školských klubov detí, školských jedální a základnej umeleckej 
školy v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta. Konštatoval, že návrh rozpočtu jednotlivých škôl 
a školských zariadení bol vypracovaný v zmysle schváleného Programového rozpočtu mesta 
Komárno na roky 2024-2026. 
 
Komisia odporúčala schváliť všetky návrhy na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
TE-446/2024 
Návrh na zmenu rozpočtu základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno 
na rok 2024 – normatívna dotácia 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že dňa 26.01.2024 ministerstvo 
zverejnilo rozpis normatívnej dotácie na rok 2024. Ďalej uviedol, že pre základné školy 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno bola rozpísaná dotácia v celkovej výške 7.015.190 
eur, v porovnaní so schváleným rozpočtom je rozdiel vo výške 765.190 eur. Konštatoval, že 
MsÚ navrhuje finančné prostriedky zapracovať do rozpočtu mesta a následne rozpísať medzi 
jednotlivými školami. Ďalej konštatoval, že MsÚ odporúča ponechať finančnú rezervu na rok 
2024 vo výške 150.000 eur, avšak materiál obsahuje návrh rezervy vo výške 150.000 eur, 
100.000 eur, resp. vo výške 50.000 eur na zmiernenie dopadu nedostatku finančných 
prostriedkov po prepočítaní údajov o počte žiakov v školskom roku 2024/2025. Zároveň 
konštatoval, že po zbere údajov o počte žiakov v septembri MZ reálne v októbri môže schváliť 
rozpis rezervy medzi jednotlivými školami po zverejnení nových údajov o normatívnej dotácie na 
stránke ministerstva. 
Prítomní riaditelia základných škôl konštatovali, že mesačné náklady škôl boli navýšené 
v neočakávanej miere, z toho dôvodu odporúčajú schváliť verziu s rezervou vo výške 100 tis. €. 
Mária Vörös, členka komisie konštatovala, že v priebehu roka môže nastať situácia k čomu 
školy možno budú potrebovať dotáciu, a keď nie, tak koncom roka každopádne dostanú 
normatívnu dotáciu v plnej výške, t.j. neprídu o svoje peniaze, preto odporúča schváliť rezervu 
vo výške 150 tis. €. 
Mgr. Gajdáč, viceprimátor mesta konštatoval, že doteraz s rezervou nebol problém. Ďalej 
konštatoval, že rezerva sa uvoľní v októbri, ale školy už v septembri môžu zakalkulovať, že 
načo tie peniaze budú minúť. Uviedol, že je nepríjemné ak niektorá škola bude mať menej 
žiakov od septembra a mesto bude musieť znížiť dotáciu pre danú školu napriek existujúcej 
rezervy, vždy je lepšie ak školy dostanú dotáciu koncom roka navyše. Ďalej uviedol, že 150 tis. 
€ rezerva znamená v priemere 25 tis. € za každú školu. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh s rezervou vo výške 150 tis. €. 
Pomer hlasovania: 5 : 1 : 1 
 
 
 
TE-447/2024 
Žiadosť Základnej školy Jána Amosa Komenského, Komenského ul. 3, Komárno 
o poskytnutie finančných prostriedkov na odstránenie havarijného stavu 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že ZŠ žiada o schválenie 
spoluúčasti mesta na odstránenie havarijného stavu statiky stien a stropov školy. Ďalej uviedol, 



že dotácia vo výške 8.226 eur už bola schválená v roku 2023, avšak z dôvodu časovej tiesne 
škola nemohla vyčerpať schválenú dotáciu a koncom roka 2023 vrátila na účet mesta v plnej 
výške. Konštatoval, že práca bude realizovaná v roku 2024 k čomu škola potrebuje aj dotáciu 
zriaďovateľa. Ďalej konštatoval, že minulý rok sa podarilo dokončiť odstránenie havarijného 
stavu na ZŠ pohraničná a ZŠ práce. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
TE-448/2024 
Žiadosť o stanovisko – zriadenie športovej triedy v Základnej škole s VJM – Alapiskola, 
Eötvösova ul. 39, Komárno 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že ZŠ s VJM Eötvösa plánuje so 
súhlasom zriaďovateľa otvoriť športovú triedu pre 1. ročník ZŠ od školského roka 2024/2025 za 
účelom skvalitnenia a rozšírenia ponuky študijných možností pre deti. Ďalej uviedol, že škola od 
školského roka 2021/2022 už má vytvorenú športovú triedu, a zameranie tejto triedy kontinuálne 
pokračuje aj vo vyšších ročníkoch. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
TE-449/2024 
Žiadosť o stanovisko – zriadenie športovej triedy v Základnej škole J. A. Komenského, 
Komárno 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že ZŠ J. A. Komenského plánuje so 
súhlasom zriaďovateľa otvoriť športovú triedu pre 1. ročník ZŠ od školského roka 2024/2025 za 
účelom skvalitnenia a rozšírenia ponuky študijných možností pre deti. Ďalej uviedol, že škola od 
školského roka 2021/2022 už má vytvorenú športovú triedu, a zameranie tejto triedy kontinuálne 
pokračuje aj vo vyšších ročníkoch. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
TE-450/2024 
Žiadosť o stanovisko – zriadenie športovej triedy v Základnej škole Ul. pohraničná, 
Komárno 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že ZŠ Ul. pohraničná, Komárno 
plánuje so súhlasom zriaďovateľa otvoriť športovú triedu pre 1. ročník ZŠ od školského roka 
2024/2025 za účelom skvalitnenia a rozšírenia ponuky študijných možností pre deti.  
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 1 
 
 
 
 



 
 
C/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU KULTÚRY 
 
TE-451/2024 
Návrh na poskytnutie finančných dotácií z účelového fondu z rozpočtu mesta Komárno 
na kultúru a záujmovú umeleckú činnosť na rok 2024 
 
Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie predkladala materiál. Konštatovala, že na rok 
2024 v programovom rozpočte mesta bola schválená finančná dotácia na kultúrny fond vo 
výške 60 tis. eur, z toho fond primátora je 3 tis. eur. Ďalej konštatovala, že MsÚ predkladal 
návrh na rozdelenie finančných prostriedkov v plnej výške, t.j. 57 tis. eur. 
Mgr.art. Barkóci, riaditeľ ZUŠ žiada preveriť, kto je zriaďovateľom Komárňanského komorného 
orchestra. 
 
Komisia odporúča poskytnúť finančnú dotáciu z rozpočtu mesta Komárno na kultúru a záujmovú 
umeleckú činnosť na rok 2024 bez zmien. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
TE-485/2024 
Žiadosť o poskytnutie finančných prostriedkov na ochranu a obnovu chránených hrobov 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že na základe VZN č. 12/2016 
Občianske združenie N.N.G. - Nádej novej generácie žiada o pridelenie finančných prostriedkov 
na renováciu chránených hrobov náhrobníka rodiny Berecz a rodiny Neubrandt a jeho okolia 
v celkovej hodnote 2.000 €. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
D/ RÔZNE 
 
TE-452/2024 
Rozpočtové opatrenia podpísané primátorom mesta Komárno v roku 2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že ide o účelovo určené finančné 
prostriedky v roku 2023, ktorých na základe uznesenia MZ môže podpísať primátor mesta 
a úrad predkladá v pravidelných intervaloch na zasadnutie MZ. Ďalej uviedol, že materiál 
obsahuje rozpočtové opatrenia za obdobie november a december 2023. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
 
 



TE-460/2024 
Návrh na zmenu v zložení Komisie školstva a kultúry 
 
Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie predkladala materiál. Uviedla, že v zmysle  § 2 
bod 5. odsek 7 Rokovacieho poriadku komisií Mestského zastupiteľstva v Komárne ako 
predseda komisie navrhuje odvolanie člena komisie, Mgr. Pétera Urbána, PhD., nakoľko 
menovaný člen komisie sa bez ospravedlnenia nezúčastnil na zasadnutiach komisie od 
29.11.2022. Ďalej uviedla, že za nového člena komisie navrhuje vymenovať Ing. Máriu 
Fabóovú. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
TE-514/2024 
Návrh na uznesenie k návrhu na umiestnenie informačnej tabule „Mesto spolupatričnosti 
– Összetartozás városa“ * Határozati javaslat információs táblák elhelyezésére „Mesto 
spolupatričnosti – Összetartozás városa“ 
 
Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie predkladala materiál. Uviedla, že materiál 
vypracoval a predkladá Ing. Péter Korpás, poslanec MZ. Ďalej uviedla, že MZ v Komárne dňa 
11.11.2021 prijalo uznesenie o vyhlásení mesta Komárno za „Mesto spolupatričnosti – 
Összetartozás városa”, ako aj MZ v Komárom-e (Maďarská republika) dňa 17.04.2019 prijalo 
uznesenie o vyhlásení mesta Komárom za „Összetartozás városa” (v slovenskom preklade 
„Mesto spolupatričnosti”). Konštatovala, že mestá Komárno a Komárom príkladne spolupracujú 
v oblasti kultúry, vzdelávania, dopravy, infraštruktúry, samosprávy a hospodárstva. Ďalej 
konštatovala, že túto spolupatričnosť mestá budú prezentovať umiestnením informačnej tabule 
na novom Dunajskom moste Most Monoštor. Zároveň konštatovala, že termín slávnostného 
odhalenia bude počas Komárňanských dní v roku 2024. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
E/ ZÁVER 
 
Diskusia 

 
Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť v Komisii školstva a kultúry a 

vyhlásila zasadnutie za ukončené. 
 
Zapísal: Mgr. Himpán 
V Komárne dňa 30.01.2024 
 
 
 

Mgr. Szénássy Tímea 
 predsedníčka komisie 


